
آبشک: بهتر است 
حرفی نزنم

فبــک  ها بشــک   آ محمــد 
فولادخوزستان در خصوص دو 
بــازی فــولاد در لیــگ قهرمانــان 
آســیا می گویــد: » عملکردمــان  
در مجمــوع خوب بود، الفیصلی 
تیــم خوبــی بــود و بــازی ســختی 
مقابل آنها پشت سر گذاشتیم. 
فکــر می کنیــم بــا کمــی تمرکــز 
بــل  و خودبــاوری بیشــتر مقا
نســتیم  ا می تو هــم  ل  لهــا ا
برنــده باشــیم. مــا در ایــن بــازی 
موقعیت های بیشتری داشتیم. 
امــا عــدم خودبــاوری مانــع از 
پیــروزی مــا در ایــن دیــدار شــد. 
فکــر می کنــم ایــن بــازی یکــی از 
بزرگترین حســرت های فوتبالی 
بازیکنان و باشــگاه فولاد باشد. 
می توانســتیم یک برد تاریخی را 
رقــم بزنیــم. مــا در مقابل الهال 
کــه تیــم اول آســیا محســوب 
می شــود نشــان دادیــم تــا چــه 
انــدازه تیــم قدرتمنــد و قابــل 
احترامــی هســتیم.« اودربــاره 
جدایــی جــواد نکونــام ایــن طور 
می گویــد: » آقــای نکونــام بــرای 
باشــگاه فــولاد خیلــی زحمــت 
کشــید. مــن از ایشــان بــه خاطر 
افتخاراتی  که برای فولاد کســب 
تــی  کردنــد  و همچنیــن زحما
کــه بــرای مــن کشــیدند، تشــکر 
می کنــم. امیــدوارم در ادامه راه 
مربیگری همیشه موفق باشند. 
امــا در مــورد جدایی شــان، فکر 
می کنــم بهتــر اســت بــه ایــن 
موضــوع نپــردازم. نمی دانــم 
چــه اتفاقاتــی قرار اســت بیفتد، 
مــن بازیکــن فــولاد هســتم و 
بــه نظــرم بــا هــر شــخص یــا هر 
شــرایطی بایــد بــا تمــام تــوان 
بــرای ســربلندی ایــن باشــگاه 

تــاش کنــم.«

بوحمدان: وضعیت 
فولاد مثل الان 
لیورپول است

حمیــد بوحمــدان هافبک فولاد 
در خصــوص حــذف تیمــش از 
لیــگ قهرمانــان آســیا می گویــد: 
»مقابــل الفیصلــی خیلــی خوب 
شروع کردیم، می دانستیم بازی 
ســختی اســت و در ایــن مرحلــه 
فرصــت هیــچ گونه اشــتباهی را 
نداریم. در چند هفته آخر لیگ، 
نتایــج خوبــی کســب نکردیــم 
و تمــام تمرکزمــان  بــرای دیــدار 
بــا الفیصلــی بــود تــا بــا پیــروزی 
بتوانیــم بــه مراحــل بعــدی راه 
پیــدا کنیــم. خــدا را شــکر در فاز 
دفاعــی و کارهای هجومی تمرکز 
داشــتیم و توانســتیم بــازی را 
بــا بــرد بــه پایــان برســانیم.اما 
قبــل از بــازی بــا الهــال اتفاقاتی 
در اردو رخ داد کــه ناخواســته 
روی روحیــه بچه هــا تأثیــر منفی 
گذاشــت، مــا تمــام تــاش خود 
را بــرای پیــروزی انجــام دادیــم 
امــا الهــال بازیکنــان باکیفیــت 
و تعییــن کننــده ای در اختیــار 
دارد. لحظــه ای غفلــت کردیــم و 
متأســفانه گل خوردیم.بچه هــا 
می دانســتند ایــن بازی ها خیلی 
ســنگین است اما در مجموع به 
نظــرم شــوک حاصل از حواشــی 
بــه وجــود آمــده در اردو بیــش از 
هــر عامــل دیگــری در روحیــه و 
عملکــرد تیــم تأثیر گذاشــت. ما 
ســعی کردیــم بــه بهترین شــکل 
روحیــه خــود را بازســازی کنیــم 
و بهتریــن عملکــرد را داشــته 
باشــیم. در مقابــل الهــال هــم 
تمــام بچه هــا تــاش کردنــد امــا 
متأســفانه در ۳-۲ صحنــه آخــر 
تمرکــز خــود را از دســت دادیم و 

در نهایــت بازنــده شــدیم.«
او درباره استعفای نکونام و سپرده 
شــدن ســکان هدایــت فــولاد بــه 
حمیــد رجبی این طــور می گوید: » 
در این مورد نمی توانم حرف بزنم، 
ایــن تصمیمی بود که آقای نکونام 
گرفتنــد، امــا  ان شــاءالله اتفاقــات 

خوبــی برای تیــم بیفتد.«
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 zگفت و گو

ابراهیم تهامی:

از نکونام بعید بود

ابراهیــم نکونــام پیشکســوت فوتبــال کشــورمان دربــاره اســتعفای جــواد 
نکونام از سرمربیگری تیم ملی می گوید: »نکونام یک مربی دانا و حرفه ای 
اســت و از او بعیــد بــود کــه در ایــن شــرایط و قبــل از بــازی مهم برابــر الهلال 
اســتعفا کنــد. به هرحــال باشــگاه فولاد هم چند ســال بــرای نکونام حرمت 
و ارزش قائــل شــد، ولــی در فاصلــه 10 بازی مانده تا پایــان لیگ بهتر بود که 

نکونــام کارش را ادامــه می داد.«

محسن آذرباد:

نتایج بدی نگرفته ایم

محســن آذربــاد هافبــک مــس رفســنجان دربــاره شــرایط فعلــی تیمــش 
می گوید: »ما در لیگ برتر در رده هفتم جدول قرار داریم و فاصله امتیازی 
مس با تیم چهارم جدول شش امتیاز است. 10 بازی دیگر هم باقی مانده 
اســت و می توانیم حتی خودمان را در لیگ به رتبه های بالاتر برســانیم. در 
جــام حذفــی متأســفانه از دور رقابت ها کنار رفتیــم، ولی نمی توان گفت که 

تــا اینجا نتایج بــدی گرفته ایم.«

اشکان دژاگه:

کار بزرگی برابر الهلال انجام دادیم

بــا وجــود شکســت برابر الهلال، اما کارشناســان و هواداران فوتبــال به تمجید از 
عملکرد فولاد برابر مدافع عنوان قهرمانی لیگ قهرمانان آسیا پرداختند. جایی که 
نماینده ایران موقعیت  های پرشماری را به روی دروازه حریف قدرتمند خود خلق 
کرد و حتی تیر دروازه این تیم را نیز به لرزه درآورد. اشــکان دژاگه کاپیتان ســابق 
تیم ملی نیز  با انتشــار عکس هایی از این مســابقات در صفحه شــخصی خود در 
اینستاگرام نوشت: »آفرین بچه ها!بازی سختی بوداما ما کار بزرگی انجام دادیم.«

در آینه
فوتبال ایران

نحــوه انتخــاب ســرمربی تیــم ملــی 
مورد انتقاد بســیاری از اهالی فوتبال 
قــرار گرفتــه اســت. حمیــد شــرفی 
پیشکسوت فوتبال کشورمان در این 
بــاره می گوید: »مــا به خاطر کی روش 
زمان زیادی را از دست دادیم و امروز 
می بینیــم کــه ایشــان بــا فدراســیون 
قطــر بــه توافــق رســیده و کارش را 
هــم آغاز کــرده اما فدراســیون ما تازه 
از کاندیداهایــش برنامــه می گیــرد. 
ایــن یعنــی اینکــه هیــچ پلــن دیگــری 
نداشــتند. متأســفانه باز هم زمان به 
ضــرر فوتبال ما در حال گذر اســت.«

او در واکنــش به مطرح شــدن نام های 
مختلــف این طور می گویــد: »با احترام 
یــی کــه مطــرح  بــه تمــام گزینه ها
شــده اند بایــد بگویــم بعضــی از ایــن 
عزیــزان در حــد و اندازه های نشســتن 
روی نیمکــت تیــم ملی نیســتند. اما از 
آقــای تــاج تعجــب می کنــم و ســؤالم از 
ایشــان این اســت؛ مگر نــه اینکه قبل 
از جــام جهانــی مدعــی توافــق بــا جواد 
نکونــام شــدند و گفتنــد بعــد از ایــن 
رقابت ها تیم ملی را برای جام ملت ها 
بــه نکونــام می دهند؛ پس چــرا از بقیه 
مربیــان برنامــه خواســتند بــه نظــر 

می رســد یــا انتخاب شــان را کرده انــد 
یــا اینکــه در آن مقطع هــم آن بحث ها 
فقــط یک بازی رســانه ای بود. نیمکت 
تیــم ملی و پیراهــن تیم ملی آنقدر ارج 
و قــرب دارد کــه نبایــد بــه بهانــه آن بــا 
شــعور مــردم بــازی شــود. مــن تعجب 
می کنــم کــه چــرا دیگــر پیشکســوتان 
فوتبــال ســکوت کرده انــد.« امــا گزینه 
او بــرای تیــم ملــی: »بــه نظــرم برانکــو 
ایوانکوویــچ به دلیــل آشــنایی کاملش 
با فوتبال ایران و ســابقه نشســتن روی 
نیمکــت تیــم ملــی می توانــد گزینــه 

بســیار خوبــی باشــد.«

شــرفی دربــاره حــذف فــولاد از آســیا 
می گویــد: »مــن بازی ایــن تیم مقابل 
الهــال را دیــدم و بــه نظــرم در عیــن 
شایســتگی حذف شــدند. اما تعجب 
می کنــم از جــواد نکونــام به عنــوان 
کســی که ســال ها در فوتبال اســپانیا 
حضــور داشــته و رکــورددار بازی های 
ملــی اســت. اینکــه تیم را شــبانه رها 
می کنــد و بــه تهران برمی گــردد اصاً 
کار حرفــه ای نیســت. نکونــام بایــد 
بــه احتــرام فــولاد کــه تنهــا نماینــده 
کشــورمان در لیــگ قهرمانــان آســیا 

بــود کنــار تیمــش می مانــد.«

 لطفاً با شعور مردم بازی نکنید

شرفی: نکونام قبل از جام جهانی انتخاب شده بود

ز  ا م  نــا نکو د  ا جــو ینکــه  ا ز  ا بعــد 
ســرمربیگری فولاد خوزســتان استعفا 
داد و باشــگاه خیلی زود با آن موافقت 
کــرد، صحبت هــای زیــادی در مــورد 
ســرمربی بعــدی قرمزپوشــان اهــوازی 
مطــرح شــد. در همــان ابتــدا گفتــه 
می شــد با دراگان اســکوچیچ سرمربی 
ســابق تیم ملی ایران مذاکره شــده اما 
ســخنگوی باشــگاه فــولاد آن را خیلــی 
زود تکذیــب کــرد. البتــه در اتفاقــی 
عجیب اســکوچیچ هم در مصاحبه ای 
گفــت باشــگاه فولاد بــا او مذاکره کرده 
امــا فعــاً قصــد ندارد بــه فوتبــال ایران 
برگردد. بعد از آن و قبل از اینکه تیم از 
دوحــه به اهــواز برگردد نــام گزینه های 
دیگــر ســر زبان هــا افتاد کــه مهم ترین 
آن، محــرم نویدکیــا، حســین فرکــی، 

علیرضا منصوریان و یک مربی خارجی 
بود که نامش فاش نشــد. در حالی که 
همه منتظر واکنش باشــگاه نسبت به 
ایــن نام ها بودنــد، ناگهان حمید رادکیا 
سرپرســت مدیرعاملــی باشــگاه فولاد 
اعــام کــرد قصــد دارنــد تا پایــان فصل 
کار را بــا حمید رجبــی ادامه دهند. این 
مســأله از نظر خیلی ها عجیب اســت و 
فکــر می کنند این همــکاری ادامه پیدا 

نخواهــد کرد.
بــه هرحــال ۳ حالــت برای اعــام ادامه 
همــکاری بــا حمیــد رجبی وجــود دارد. 
اول اینکــه احتمــالاً باشــگاه به دنبــال 
شرایط ویژه ای است که رجبی خودش 
کنــار بکشــد. پس احتمــالاً کار با رجبی 
ادامــه پیــدا می کند و به محــض اینکه 
اولیــن باخــت و ناکامــی بــه وجــود آمد، 
هــواداران معتــرض خواهند شــد و این 
اعتــراض احتمــالاً اســتعفای حمیــد 
رجبــی را هــم به دنبال خواهد داشــت.

حالــت دوم هــم این اســت که باشــگاه 
فــولاد با یــک ســرمربی جدید قــرارداد 
امضــا کند و از رجبــی بخواهد به عنوان 
مربــی زیر نظر ســرمربی جدید باشــد. 
بــا توجــه به اینکــه حکم حمیــد رجبی، 
مربــی اســت، نــه ســرمربی، بــه همین 
دلیــل او نمی توانــد اعتراضــی داشــته 
باشــد. پــس یــا بایــد بمانــد و کار را زیــر 
نظــر ســرمربی جدیــد ادامــه بدهــد که 
بــه این صــورت احتمالاً دلخــوری جواد 
نکونــام را به دنبــال خواهــد داشــت و یا 
اینکه با آمدن ســرمربی جدید اســتعفا 
بدهــد و کنار بکشــد. با توجــه به اینکه 
مبلــغ قــرارداد دســتیاران نکونــام از 
جملــه رجبــی هــم نســبتاً بــالا بــود، 
احتمــالاً باشــگاه به دنبــال ایــن راهکار 
خواهــد بــود تــا حداقــل بخشــی از آن 

را کســر کنــد.
حالت ســوم جالب تــر از دیگر حالت ها 
بــه نظر می رســد. اینکــه باشــگاه واقعاً 

بــا حمیــد رجبــی کار را تــا پایــان فصــل 
ادامه دهد و از او حمایت کند. با توجه 
بــه اینکــه رجبــی تــا بــه حــال فرصــت 
ســرمربیگری در لیگ برتر را به دســت 
نیاورده، بدون شک الان انگیزه بالایی 
دارد تــا توانایی هــای خــود را اثبــات 
کنــد. بــه همیــن دلیــل احتمــالاً حتــی 
در تیــم تغییــر تاکتیــک هــم بــه وجــود 
بیــاورد و فــولاد را از آن تیــم تدافعــی 
بــه یــک تیــم تهاجمــی تبدیــل کنــد که 
هــم بتوانــد خوب گل بزنــد و هم اینکه 
نتایــج بهتــری کســب کنــد تا هــواداران 
هــم حامــی او شــوند. بــه ایــن صــورت، 
دیگــر موفقیت هــا به نــام جــواد نکونام 
هــم زده نخواهــد شــد و رجبی خودش 
را به عنــوان یــک ســرمربی جــوان و بــا 
انگیــزه بــه لیــگ برتــر ایــران معرفــی 

خواهــد کــرد.
در هــر صورت هر کدام از این حالت ها 
اتفــاق بیفتــد، فــولاد خوزســتان بیــش 

از ایــن ضــرر نخواهــد کــرد. فولادی هــا 
ایــن فصــل هزینه هــای زیــادی انجــام 
دادنــد تــا بتواننــد در لیــگ برتــر یکــی 
از مدعیــان اصلــی قهرمانــی باشــند و 
در آســیا هــم حداقــل بــه فینــال صعود 
کننــد امــا این اتفاق نیفتــاد. حالا فولاد 
در لیــگ برتــر در رده دهــم قــرار دارد 
کــه همین هــم باعث انتقــادات زیادی 
نســبت بــه عملکــرد نکونــام شــد و هم 
در لیــگ قهرمانــان آســیا نتوانســت به 
موفقیــت برســد و راهــی فینــال شــود. 
البته که فولاد با هدایت رجبی در بازی 
مقابــل الهال نمایش خوبی داشــت و 
می توانســت برنــده هــم شــود امــا این 
اتفــاق نیفتــاد تــا ناکامی های فــولاد در 
آســیا هــم ادامــه داشــته باشــد. بــا این 
تفاســیر باید دید فــولاد با حمید رجبی 
تــا پایــان فصــل ادامــه خواهــد داد یــا 
اینکــه ایــن مربــی، زودتــر از موعد کنار 

مــی رود و اهــواز را تــرک می کنــد.

راهکارهای فولاد برای کم شدن ضرر

رجبی می رود یا می ماند؟
کارن کوشا

روزنامه نگار

با توجه به اینکه حکم 
حمید رجبی، مربی 
است، نه سرمربی، 
به همین دلیل او 

نمی تواند اعتراضی 
داشته باشد. پس یا 
باید بماند و کار را زیر 

نظر سرمربی جدید 
ادامه بدهد که به 
این صورت احتمالاً 

دلخوری جواد نکونام 
را به دنبال خواهد 

داشت و یا اینکه با 
آمدن سرمربی جدید 
استعفا بدهد و کنار 

بکشد. با توجه به 
اینکه مبلغ قرارداد 
دستیاران نکونام 
از جمله رجبی هم 

نسبتاً بالا بود، احتمالاً 
باشگاه به دنبال این 
راهکار خواهد بود تا 
حداقل بخشی از آن را 

کسر کند

از آقای تاج تعجب 
می کنم و سؤالم از 

ایشان این است؛ مگر 
نه اینکه قبل از جام 
جهانی مدعی توافق 

با جواد نکونام شدند 
و گفتند بعد از این 

رقابت ها تیم ملی را 
برای جام ملت ها به 

نکونام می دهند


